

## GAMBARO Luigi Fr. P. 金普仁神父

(1924 - 1997)



金普仁神父於 1924 年 7 月 24 日出生在威尼斯的 Scorzè。1938 年 9 月 26 日加入宗座外方傳教會，1950 年 6 月 25 日晉鐸，1953 年 9 月 30 日前往香港。

在北角學習英語和廣東話後，他繼續留在那裡擔任助理司鐸，直到 1959 年，他被派往修院擔任神師。

1968 年，金神父被任命為聖瑪加利大堂的助理司鐸，並於 1969 年至 1988 年間，擔任該堂區主任司鐸。後來，他被派往主教座堂擔任助理司鐸，直至 1997 年 4 月 16 日逝世。

\*\*\*\*\*

Fr. Gambaro was born in Scorzè, Venice, on 24 July 1924; he joined the Institute on 26 September 1938, and was ordained a priest on 25 June 1950, leaving for Hong Kong on 30 September 1953.

After studying the English and Cantonese languages at North Point, he remained there as assistant until 1959, when he was sent to the Seminary as spiritual director. In 1968 he was appointed assistant in St. Margaret's Parish, becoming its parish priest, from 1969 to 1988. Then he was appointed as assistant to the Cathedral, where he worked until his death. He died on 16 April 1997, after a year of suffering caused by lung cancer. (Bibl.: Confratelli PIME, Fr. Luigi Gambaro, Straordinario nella Quotidianità, Hong Kong, Caritas Printing Centre, 1998).

\*\*\*\*\*

P. Gambaro è nato a Scorzè, Venezia, il 24-7-1924, ed entrò nell'Istituto il 26-9-1938; ordinato sacerdote il 25-6-1950, partì per Hong Kong il 30-9-1953.

Dopo lo studio dell'inglese e del cantonese a North Point, vi rimase come assistente fino al 1959, quando fu mandato in seminario come direttore spirituale. Nel 1968 andò assistente nella parrocchia di S.Margherita, diventandone parroco dal 1969 al 1988. Si spostò poi come assistente in cattedrale, fino alla morte, avvenuta il 16-4-1997, dopo un anno di sofferenze causate da un cancro polmonare (Confratelli PIME, P. Luigi Gambaro, Straordinario nella Quotidianità, Hong Kong, Caritas Printing Centre, 1998).

資料來源：<http://pimehkc.org/download/necro.pdf>